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Zápis ze zasedání VRGS dne 12. 4. 2012 

Přítomni: doc. Blažek, doc. Drbohlav, doc. Dzúrová, Mgr. Feitová, prof. Janský, dr. Kocourková, 

doc. Langhammer, prof. Pavlínek, ing. Potůčková, doc. Sýkora, doc. Vilímek 

Omluveni:  

Hosté: prof. RNDr. Bohuslav Gaš, CSc. 

1. Setkání VRGS s děkanem PřF UK prof. RNDr. Bohuslavem Gašem, CSc. 

Proděkan přivítal děkana Přírodovědecké fakulty prof. Bohuslava Gaše, se kterým byly následně 

diskutovány aktuální otázky provozu a rozvoje sekce a fakulty, zejména podmínek habilitačního a 

jmenovacího řízení, dále finanční výhled PřF UK na nejbližší roky a stav přípravy Kampusu Albertov. 

Diskuze reagovala především na negativní výsledek habilitačního řízení Dr. Klimenta, nad nímž 

vyjádřila VRGS znepokojení, formulovaném na posledním zasedání (viz zápis VRGS 8. 3. 2012).  

V diskusi zazněly návrhy kroků, které by mohly vést ke zlepšení současného stavu, kdy průběh řízení 

a diskuse v rámci VRF ne vždy reflektuje specifika jednotlivých fakultních oborů. Jedním z nich by 

mohlo být rozšíření hodnotitelů habilitační přednášky o členy VRF i z jiných oborů. Zároveň bude 

dbáno o zvýšení informovanosti a obecného povědomí fakultní veřejnosti o charakteru a výsledcích 

výzkumu pracovišť Geografické sekce.  

Děkan dále informoval o předpokládaném výrazném poklesu ve financování vysokých škol v letech 

2013-14, kdy opatření, plánovaná Vládou ČR v současné podobě mohou vyústit v pokles financování 

v oblasti příspěvku na vzdělávání až o 30 %. 

Diskutován byl aktuální stav přípravy projektu Kampusu Albertov. Děkan informoval o jmenování 

manažerky projektu, kterou je Mgr. Lenka Dvořáková, tajemnice fakulty a dále o tom, že ze strany 

vedení fakulty je přípravě věnováno maximální úsilí. Děkan vyjádřil znepokojení nad postupem 

rektorátu UK, kde při projednávání přípravy Kampusu dochází ke zbytečným administrativním 

průtahům. 

 

2. Schválení zápisu ze zasedání VRGS dne 8. 3. 2012 

Na základě připomínek prof. Pavlínka a doc. Vilímka byly v zápisu zpřesněny některé formulace u 

bodů 7c a 7d (habilitační a jmenovací řízení).  

Hlasování: pro: 11, proti: 0, zdrželi se: 0 

 

3. Schválení žádosti o zařazení návrhu publikace do edičního plánu nakladatelství Karolinum 

Doc. Drbohlav představil publikaci s pracovním názvem „Ukrajinská pracovní migrace v Česku – pro 

koho dobrá, pro koho špatná, jaká vůbec?“ 

Kniha přibližuje problematiku vztahu mezinárodní migrace a rozvoje, především se zaměřením na 

velikost, formy, užití a dopady remitencí. Kniha je založena na výsledcích tříletého projektu Grantové 

agentury ČR, který pod vedením D. Drbohlava řešil výzkumný tým GEOMIGRACE z Přírodovědecké 

fakulty UK v Praze v letech 2010 až 2012.  

Doc. Drbohlav předloží do 18. 4. 2012 návrh na recenzenty připravované publikace, o kterém bude 

následně hlasováno per-rollam. 
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Usnesení: VRGS schvaluje návrh zařazení publikace s názvem „Ukrajinská pracovní migrace v Česku 

– pro koho dobrá, pro koho špatná, jaká vůbec?“ do edičního plánu nakladatelství Karolinum. Návrh 

na recenzenty publikace bude schvalovat VRGS per-rollam. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdrželi se: 1 

 

4. Postup přípravy návrhu programu PRVOUK  

Proděkan informoval o aktuálním stavu přípravy programu PRVOUK. V uplynulých týdnech proběhly 

na všech katedrách sekce workshopy, které identifikovaly silné a slabé stránky, příležitosti a hrozby 

připravovaného projektu. 

Jednotlivé návrhy, vzešlé z diskuzí uvnitř kateder, byly dále diskutovány s vedoucími kateder a 

seskupeny do jednoho materiálu, který bude proděkanem do konce týdne předložen k úpravám členům 

koordinační rady PRVOUK (shodná se složením VRGS). 

Následně byl diskutován obsah aktuální verze materiálu. Především se jednalo o zařazení dalších 

indikátorů (citační ohlas, kvalifikační růst) a jejich vazba na jednotlivé klíčové kroky. Doc. Sýkora 

navrhnul, aby se mezi navrhované kroky zařadil také nákup dat ze Sčítání lidu, domů a bytů 2011, které 

tvoří důležitou datovou základu výzkumu v socio-ekonomické vědní oblasti. Doc. Vilímek se dotázal, 

kdy bude možné řešit finanční stránku projektu. Proděkan informoval, že podklady z RUK k řešení 

finanční části projektu zatím nejsou dostupné. Dle zveřejněného harmonogramu RUK se zpracování 

finanční části projektu předpokládá až po zpracování obsahové části přihlášky s termínem do poloviny 

května. 

 

5. Různé 

Proděkan informoval o rámcových parametrech sekčního rozpisu na rok 2012, kdy dochází 

k výraznému poklesu v oblasti příspěvku na vzdělávání a naopak k nárůstu v oblasti dotace na vědu, 

kde se podařilo vykrýt propad financování po ukončeném VZ. Doc. Blažek vznesl dotaz na příčinu 

propadu financí z toku 10 (výuka) v letošním roce. Proděkan odpověděl, že k propadu došlo v příspěvku 

za absolventy, kdy oproti minulému roku došlo k  poklesu normativu za absolventa na méně než 

polovinu hodnoty, přiznané v roce 2011. 

 

 

 

 

Zapsal: RNDr. Michal Jeníček, Ph.D. 

 

Schválil: Doc. RNDr. Jakub Langhammer, Ph.D. 


